

Outline and Ideas on **The Impact of Wars and Conflicts on Families**

Plenary Session I: Sheikha Hissa bint Khalifa Al Thani, Special Envoy of the Arab League Secretary General for Humanitarian Affairs

Based on my personal experience and my meetings with a number of refugee families in camps and within communities in host countries, I will try to explore the following:

- The psychological impact of refuge on the family
- The changing roles within the family as a result of refuge
- The impact on women and girls
 - Psychosocial health
 - Physical health—including reproductive health
 - Gender relations and roles
- The impact on children and youth
 - Psychosocial
 - Educational
 - Physical
- The changes in family relations and the culture of the Arab family—particularly when families are seeking refuge in western countries

I will base my comments on personal observations in refugee communities across the Arab World.

Recommendations / ideas for discussion

- How can we help preserve families
 - The unity and health of the family while the social structure that sustains them is breaking down.

موجز حول تأثير الحروب والصراعات على الأسر.

الجلسة العامة 1: الشيخة حصة بنت خليفة آل ثاني، المبعوث الخاص للأمين العام للجامعة العربية لشؤون الإغاثة الإنسانية.

سوف أحاول وبناء على تجربتي الشخصية ولقائاتي مع عدد من الأسر اللاجئة في المخيمات وفي المجتمعات المحلية في الدول المستضيفة، التطرق إلى ما يلي:

- الأثر النفسي للجوء على الأسرة
- تغير الأدوار ضمن الأسرة نتيجة للجوء
- الأثر على النساء والفتيات
- الصحة النفسية
- الصحة الجسدية - بما فيها الصحة الإنجابية
- العلاقات والأدوار الجندرية
- الأثر على الأطفال والشباب
 - النفسي
 - التعليمي
 - الجسدي
- التغير في العلاقات الأسرية وثقافة الأسرة العربية - وخاصة في الحالات التي تسعى فيها الأسر للجوء إلى الدول الغربية

سوف تكون مداخلتي مبنية على ملاحظاتي الشخصية لتجمعات اللاجئين في المنطقة العربية.

اقتراحات | أفكار للنقاش

- كيف يمكننا حماية الأسر
- وحدة وصحة الأسرة في الوقت الذي تنهار فيه البنية الاجتماعية التي بنيت الأسرة عليها.